
Direktionen 22-06-2022

Beslutningsprotokoller og dagsordener 

 Åben Sag 

Sagsgang 

DIR 

Sagsfremstilling 

Udvalgenes beslutningsprotokoller gennemgås umiddelbart efter udvalgsmøderne og udvalgenes 

dagsordener gennemgås forud for udvalgsmøderne. 

 

Gennemgangen foretages af den pågældende direktør. 

 

Rul april-maj: ØK d. 17/5, KB d. 24/5 

 Gennemgang af beslutningsprotokol for: 

o Børne- og ungdomsudvalget d. 16. juni 

o Miljø- og teknikudvalget d. 20. juni 

o Kommunalbestyrelsen d. 21. juni vedr. bl.a. temamøder om borgerrådgiverens 

årsberetning v. Jesper Cortes, oplæg om interessevaretagelse og strategisk sigte i 

Business Region Aarhus v. sekretariatschef Benjamin Holst samt oplæg om 

Frekvens v. partner og direktør Peter Holdt-Olesen. På mødet behandles bl.a. 

kommissorium for socialområdet samt sag om lokalplan vedr. kapellet. 

 Gennemgang af dagsorden for: 

o Arbejdsmarkedsudvalget d. 22. juni 

o Voksen- og plejeudvalget d. 23. juni  

o Kultur- og fritidsudvalget d. 27. juni 

o Erhvervsudvalget d. 28. juni  

 

 Kommende politiske møder:  

o Ekstraordinært møde i Miljø- og teknikudvalget  

o Økonomiudvalget d. 15. august, herunder det tekniske budget 

o Arbejdsmarkedsudvalget d. 17. august 

o Miljø- og teknikudvalget d. 19. august  
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 Tidligere politiske møder:  

o Økonomiudvalget d. 14. juni  

o Ekstraordinært møde i Miljø- og teknikudvalget d. 7. juni 

o Erhvervsudvalget d. 31. maj 

o Voksen- og plejeudvalget d. 30. maj 

o Kultur- og fritidsudvalget d. 30. maj 

o Arbejdsmarkedsudvalget d. 25. maj 

o Kommunalbestyrelsen d. 24. maj  

o Børne- og ungdomsudvalget d. 19. maj 

o Økonomiudvalget d. 17. maj 

 

Opsamling på forudgående møder, aktiviteter samt formål  

 Opsamling på dialogmøder mellem kommunalbestyrelse og dialogforum for hhv. integration 

og socialt udsatte d. 15. juni. Der lægges op til en principiel evaluering. 

 Opsamling på møde vedr. mulig kystnær havvindmøllepark d. 15. juni. Der gøres status på 

ansøgningen samt aftaler omkring det videre forløb. 

 Opsamling på midsommermøde på Ladefogedgaarden v. Erhverv Grenaa d. 16. juni  

 Opsamling på møde med Erik Rosenkrantz med henblik på videre initiativ omkring eventuel 

aftaleindgåelse samt konference i maj 2023. Kommunaldirektør og 

Fællesforvaltningsdirektør aftaler nærmere om det videre forløb. 

 Opsamling på formandskabets evaluering af DUR d. 20. juni. Der er meldt afbud fra 

Syddjurs Kommune. Mødet afholdes som et internt møde i Norddjurs Kommune med 

henblik på arrangementet i efteråret. 

 Opsamling på møde ved de administrative adresser i hhv. Grenaa d. 20. juni og Allingåbro 

d. 21. juni. 

 Opsamling på møde i dialogforum vedr. almene boliger d. 21. juni. 

 Status på velfærdsområdet, herunder udviklingsproces på socialområdet (fast punkt 

fremadrettet). 

 

Kommende møder, aktiviteter samt formål  

 Besøg hos museumschef for Museum Østjylland Jesper Bækgaard d. 22. juni 
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 Dialogmøde med Grenaa Havn d. 23. juni 

 Møde i den politiske styregruppe i Business Region Aarhus d. 24. juni 

 Generalforsamling i Aarhus Airport d. 24. juni. Kommunaldirektør orienterer om status i 

Aarhus Airport med særligt henblik på luftfartskonferencen samt betydningen for de berørte 

områder i organisationen. 

Økonomiske konsekvenser 

De økonomiske konsekvenser beskrives i dagsordenspunkterne til møderne i de stående udvalg m.v. 

Indstilling 

Kommunaldirektøren indstiller, at de nævnte beslutningsprotokoller og de nævnte dagsordener 

gennemgås. 

Beslutning i Direktionen den 22-06-2022 

Der blev afholdt møde i Børne- og Ungdomsudvalget d. 16. juni. Der var bl.a. følgende på 

dagsordenen. 1) Budgetopfølgning, herunder en opmærksomhed på PAU-uddannelsen. 2) Børne- 

og Ungdomsudvalget ønsker en afdækning af muligheden for at lave en kommunal jobmesse med 

det formål at tiltrække medarbejdere på velfærdsområdet i samarbejde med private aktører og 

jobcentret. 3) Børnekulturelt netværk igangsættes fra 1. januar 2023.  

 

Der blev afholdt møde i Miljø- og Teknikudvalget d. 20. juni. Der var bl.a. følgende på 

dagsordenen. 1) Budgetanalyser for opsætning af solceller på kommunale tage. Sagen går ikke 

videre. 2) Lokalplan for erhvervsområde ved Østergade/Energivej i Auning. Sagen udskydes for at 

belyse indkomne bemærkninger fra lodsejere i området med henblik på, at Kommunalbestyrelsen 

kan behandle sagen den 13. september. 3) Igangsætning af planlægning for erhvervsområde i 

Auning. 4) Planlægning for nye boligområder v. Auning, herunder kortlægning af muligheder for 

placering med opmærksomhed på eventuelle investeringer til budget 2023. 5) Planlægning og 

igangsætning af boligområde v. Nørager.  

 

Der blev afholdt møde i Kommunalbestyrelsen d. 21. juni. Der var bl.a. følgende på dagsordenen. 

1) Temamøde vedr. borgerrådgiverens årsberetning v. Jesper Cortes. Direktionen drøftede formen 

for samarbejdet med borgerrådgiveren og har fokus på at understøtte en direkte involvering i 

kompetenceudvikling og dialog med de faglige områder. 2) Direktionen drøftede temamøde 
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omkring interessevaretagelse og strategisk sigte i Business Region Aarhus v. sekretariatschef 

Benjamin Holst. 3) Kommissorium for socialområdet blev vedtaget. 4) Sag om lokalplan vedr. 

kapellet. Det blev besluttet i Kommunalbestyrelsen, at kapellet bevares. 5) Effektiviseringsbidraget. 

Det blev aftalt, at Økonomichef Bettina Andersen vil forklare på budgetopfølgningen, hvordan 

bidraget fungerer. 6) Klimavurdering ifm. initiativretten. Fællesforvaltningen tager videre initiativ 

med henblik på en sag til MTU, ØK og KB. Sagen afgrænses til anlæg. Der skal endvidere være et 

fokus på, at beskrivelsen er direkte tilgængelig uden at være omfangsrig samt et fokus på en 

synliggørelse af indkøbspolitikken og bæredygtighedsprincipperne, herunder øvrige gennemførte 

initiativer ang. bæredygtighed. 7) Studiemiljø. Tilrettelæggelse af processen vil tages op igen i 

direktionen efter sommer forud for den politiske beslutningsproces. 

 

Der blev afholdt gruppeformandsmøde d. 21. juni. Der er følgende konklusioner fra mødet. 1) 

Temamøder afholdes fra kl. 14.00-15.00 forud for møde i Kommunalbestyrelsen. 2) Udvalgsmøder 

fortsætter som vanligt. Protokollen til udvalgsmøder skal foreligge til formødet mellem 

borgermester og kommunaldirektør forud for møde i Økonomiudvalget. 3) Gruppeformandsmøder 

afholdes fast forud for møde i Økonomiudvalget fra kl. 11.30-12.30. 4) Spørgetid revideres 

marginalt med særligt henblik på, om rammen kan gøres mere restriktiv og præcis fx i form af en 

tidsmæssig begrænsning samt fokus på tilgængelighed. Det blev aftalt, at der lægges en sag frem til 

mødestruktur for 2023, bl.a. med forvaltningsgrundlaget for spørgetid. 

 

Der afholdes møde i Arbejdsmarkedsudvalget d. 22. juni. Der er bl.a. følgende på dagsordenen. 1) 

Revisionsberetning.  

 

Der afholdes møde i Voksen- og Plejeudvalget d. 23. juni. Der er bl.a. følgende på dagsordenen. 1) 

Budgetopfølgning pr. ultimo maj. 2) Stillingtagen til midlertidigt variabelt serviceniveau på 

Sundheds- og Omsorgsområdet. 3) Tekniske korrektioner og mængdereguleringer. 4) Budget 2023-

2026 – fagudvalgenes egen budgetdrøftelse.  

 

Der afholdes møde i Kultur- og Fritidsudvalget d. 27. juni. Der er bl.a. følgende på dagsordenen. 1) 

Sag vedr. GIC. 2) Driftsaftale for ny forening på Stenvad Mosebrug. 3) Der bliver taget initiativ fra 

Kommunaldirektørens Sekretariat til invitation af udvalget ligesom Fællesforvaltningsdirektøren 

foranlediger en dialog med udvalgsformanden og efterfølgende udvalget. 
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Der afholdes møde i Erhvervsudvalget d. 28. juni. Der er bl.a. følgende på dagsordenen. 1) 

Ansøgninger til puljen, herunder vedr. infrastruktur.  

 

Opsamling på forudgående møder, aktiviteter samt formål  

 Direktionen samlede op på dialogmøder mellem Kommunalbestyrelsen og dialogforum for 

hhv. integration og socialt udsatte d. 15. juni. Der blev lagt op til en principiel evaluering, og 

spørgsmål omkring fortsat gennemførsel af aktiviteter tages op i forbindelse med den 

politiske proces for mødestruktur i 2023. 

 Direktionen samlede op på møde vedr. mulig kystnær havvindmøllepark d. 15. juni. Der 

gøres status på ansøgningen samt aftaler omkring det videre forløb. Det blev aftalt, at der 

tages initiativ til et temamøde for Kommunalbestyrelsen formentlig i primo august. 

 Direktionen samlede op på midsommermøde på Ladefogedgaarden v. Erhverv Grenaa d. 16. 

juni  

 Direktionen samlede op på møde med Erik Rosenkrantz med henblik på videre initiativ 

omkring eventuel aftaleindgåelse samt konference i maj 2023. Kommunaldirektør og 

Fællesforvaltningsdirektør aftaler nærmere om det videre forløb. Udviklingskonsulent Gitte 

Reventlov Husted Petersen foranlediger fremsendelse af materiale. 

 Direktionen samlede op på møde vedr. formandskabets evaluering af DUR d. 20. juni. Der 

var meldt afbud fra Syddjurs Kommune. Mødet blev afholdt som et internt møde i 

Norddjurs Kommune med henblik på arrangementet i efteråret. Det blev aftalt at arbejde 

videre med arrangementet i samarbejde med Business Djursland, hvor sidstnævnte er 

tiltænkt en rolle som operatør på konference om infrastruktur til afholdes den 25. november.  

 Direktionen samlede op på møde ved de administrative adresser i hhv. Grenaa d. 20. juni og 

Allingåbro d. 21. juni.  

 Direktionen samlede op på møde i dialogforum vedr. almene boliger d. 21. juni. Det blev 

aftalt, at formen videreudvikles med henblik på, at der i valgperioden afholdes en temadag. 

Der fortsættes med de administrative styringsmøder, som kendes fra i dag, og der udvikles 

eventuelt efter behov fra de berørte parter. Fællesforvaltningsdirektøren tager initiativ, hvor 

kommissorium revideres, og der sikres politiske behandling. 

 Direktionen gjorde status på velfærdsområdet, herunder udviklingsproces på socialområdet 

(fast punkt fremadrettet). 
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Kommende møder, aktiviteter samt formål  

 Besøg hos museumschef for Museum Østjylland Jesper Bækgaard d. 22. juni 

 Dialogmøde med Grenaa Havn d. 23. juni 

 Møde i den politiske styregruppe i Business Region Aarhus d. 24. juni bl.a. vedr. 

interessevaretagelse 

 Generalforsamling i Aarhus Airport d. 24. juni. Kommunaldirektør orienterede om status i 

Aarhus Airport med særligt henblik på luftfartskonferencen samt betydningen for de berørte 

områder i organisationen 

 Møde med borgerforeningen vedr. omfartsvej i Trustrup. Der blev aftalt nærmere omkring 

bemanding og forberedelsesmateriale. Fællesdirektøren tager videre initiativ. 

 Henvendelse fra Pavillonen vedr. invitation af politikere. Direktionen drøftede principper 

herfor. Fællesforvaltningsdirektøren tager videre initiativ på baggrund af henvendelse fra 

Pavillonen. 

 Seminar i Anholtudvalg d. 26. august. Der bliver taget initiativ fra Kommunaldirektørens 

Sekretariat til invitation af Kultur- og Fritidsudvalget ligesom Fællesforvaltningsdirektøren 

foranlediger en dialog med udvalgsformanden og efterfølgende udvalget. 

 

Bilag: 

1 - 3318061 Åben Pressemøde vedr. Luftfartskonference.pdf (92368/22) (H) 
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